
Protokół Wspólnego 

 Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 27 wrzesień 2021 r.  

 

 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1600 do godz. 1700.  

W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych. 

Nieobecni Radni: Krzysztof Mróz. 

 

Przewodniczący Rady Frederic Coppin przywitał wszystkich obecnych i przekazał 

prowadzenie posiedzenia Michałowi Lutemu Przewodniczącemu Komisji Spraw Społecznych, 

który stwierdził ich prawomocność, przywitał przybyłych na posiedzenie, a następnie 

przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Komisji Wspólnej i przekazanie przewodnictwa Komisji Panu Michałowi Lutemu. 

2. Przedstawienie porządku obrad Komisji. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/86/20 Rady Miejskiej w Tułowicach  

z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi i sposobu świadczenia 

usług przez punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 

4. Projekt w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Tułowice na rok 

szkolny 2021/2022. 

5. Projekt uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2021 r. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

8. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 wieloletnia prognoza finansowa 

jednostki, ust. 3. 

9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za pierwsze 

półrocze 2021 r. 

10. Informacja o strategii Miasta Tułowice. 

11. Wolne wnioski, różne dyskusje. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. 

 

Poproszona przez Przewodniczącego Komisji o omówienie projektu uchwały, Pani Barbara 

Nowak wyjaśniła, że zmiana polega na zmniejszeniu z czterech do dwóch w roku akcji 

zbierania odpadów gabarytowych oraz wprowadzenia możliwości oddawania 

przeterminowanych leków do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 

Na zapytanie Radnego Michała Lutego o szczegóły, Pani Nowak odpowiedziała, że Gmina ma 

podpisaną umowę z firmą, która odbiera te leki zapakowane w specjalnych workach. 

 

 



Ad. 4.  

 

Pani Marta Kaleta omawiając projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 

paliwa w Gminie Tułowice na rok szkolny 2021/2022, poinformowała, ze na podstawie ustawy 

prawo oświatowe, obowiązkiem Gminy jest zapewnienie dowozu do placówek dzieciom 

niepełnosprawnym, posiadającym orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego oraz 

zapewnienie transportu i opieki podczas tego dowozu. Może to być realizowane przez Gminę, 

która podpisuje umowę z najtańszym oferentem, lub w formie zwrotu kosztów rodzicom.  

Wobec tego konieczne jest podjęcie uchwały, określającej wysokość średniej ceny jednostki 

paliwa w gminie, które jest  niezbędne do wyliczenia kwoty zwrotu za dowóz przez rodzica. 

Dodała, iż to rodzić wybiera formę dowozu dziecka do placówki. 

 

Ad. 5.  

 

Omawiając zapisy projektu uchwały w sprawie przekazania projektu regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania Sekretarz Gminy, 

Wiesław Księski wyjaśnił, że konieczne jest ponowne przedłożenie poprawionego Regulaminu, 

ponieważ wcześniejszy projekt został negatywnie zaopiniowany przez Wody Polskie,  

z zaleceniem wprowadzenia zmian – uszczegółowienia opisów w punkcie 3 określającym 

warunki przyłączenia do sieci, co zostało uczynione. 

 

Ad. 6.  

 

Podczas omawiania projektu uchwały w sprawie zmian budżetu,  Skarbnik Gminy Bogusława 

Krawczyk poinformowała, iż budżet został zwiększony po stronie dochodów o 165 tys.  

z przeznaczeniem na dotacje celowe – aktualizację spisu wyborców, stypendia o charakterze 

materialnym, Gmina otrzymała część środków, które stanowią oświatową subwencję ogólną na 

zajęcia wspomagające dla uczniów (covidowe). Zwiększone zostały wpływy za zezwolenia na 

sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym, z opłaty eksploatacyjnej z kopalni,  

z podatku CIT, skutkiem ekonomicznym podniesienia o 2 złote stawki za odbiór odpadów 

komunalnych jest zwiększony dochód.  

Skarbnik dodała, iż wydatki zwiększono o 258 tys., a równocześnie zmniejszono o kwotę  

zwrotu oszczędności wygenerowanych przez OPS, powstałą między innymi z pozyskania 

środków poza budżetowych Gminy (Fundusz Solidarnościowy, Europejski Fundusz 

Społeczny). Zwiększenie powstało na skutek dotacji celowych na zadania wykazane  

w przechodach oraz w związku z ponad 40% wzrostem ceny energii elektrycznej. Zwiększona 

została również pula dotacji na wymianę źródeł ciepła przez mieszkańców Gminy. 

Sekretarz dodał, że od 2019 roku Gmina zrealizowała 33 wnioski o dotacje na wymianę źródeł 

ciepła, a w oczekiwaniu na realizację jest 17 wniosków. 

Skarbnik Bogusława Krawczyk dodała, że w miesiącu wrześniu we wszystkich sołectwach 

odbyły się zebrania w kontekście Funduszu sołeckiego na rok 2022, a przy okazji został 

skorygowany budżet roku 2021. 

 

Ad. 7.  

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk powiedziała, że w związku ze zmianami dochodów i wydatków 

bieżących i majątkowych w budżecie, konieczne jest zaktualizowanie kwot w wieloletniej 

prognozie finansowej.  

 

Ad. 8.  

Omawiając kształtowanie się wieloletniej prognozy finansowej, w tym  przebiegu realizacji 

przedsięwzięć Skarbnik Bogusława Krawczyk przypomniała, że wieloletnia prognoza 



finansowa wynika z ustawy o finansach publicznych i jest zmieniana głównie uchwałami, 

istotne jest że dochody na dzień 30 czerwca to 24.600 tys. zł. i pochodzą z podatku od osób 

fizycznych ( 48%) i  osób prawnych. Wydatki zostały wykonane w 46 %. Dodała, że Gmina 

ma nadwyżkę budżetową, w porównaniu do planowanych przychody zostały wzbogacone o 

wolne środki. 

 

Poruszono sprawę dużego zużycia energii elektrycznej w obiektach gminnych. 

 

Ad. 9.  

 

Poproszona o przedstawienie Informacji o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze półrocze 

2021 r., Skarbnik Bogusława Krawczyk, poinformowała, że zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych, Burmistrz ma przedłożyć Radzie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

Informację z wykonania budżetu za I półrocze. Dochody budżetowe zostały wykonane  

w wysokości 53%, natomiast wydatki w wysokości 39%, dochody majątkowe zbliżają się do 

wartości 50%, natomiast wydatki majątkowe wykonane jedynie w wysokości 7%. Wskazała, 

że jest to związane z trudnościami na rynku wykonawców. 

 

Poruszyła temat realizacji Funduszu Sołeckiego, który został wykonany w 16%. 

Wskazała również inne czynniki, które mają wpływ na to, jak kształtuje się cała gospodarka 

finansowa Gminy, między innymi dotacje, które zostały wykonane prawie w 100%. 

Szczegółowo omówiła wykonanie dochodów i wydatków poszczególnych działów budżetu. 

 

Ad. 10.  

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski przedstawił Informację o strategii Miasta Tułowice, 

omawiając poszczególne etapy jej tworzenia dodając, że obecnie wykonywane są czynności 

końcowe. Poinformował, że projekt został wysłany do Zarządu Województwa, Aglomeracji 

Opolskiej, Partnerstwa Borów Niemodlińskich oraz sąsiadujących gmin i uzyskał pozytywną 

opinię. 

 

Ad. 11.  

 

Radny Michał Luty poinformował, że na ręce Przewodniczącego złożył wniosek do budżetu na 

rok przyszły o zabezpieczenie środków w wysokości 250 tys. zł. jako wkład własny na zakup 

nowego samochodu gaśniczego do jednostki Tułowice, wyjaśnił zasady i procedury starania się 

o zakup w Komendzie Wojewódzkiej Straży Pożarnej w Opolu. 

 

Przybyły na posiedzenie Burmistrz Andrzej Wesołowski obiecał poparcie w staraniach o zakup 

nowego samochody pożarniczego. 

 

Rozmawiano na temat potrzeby i jakości pracy jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Tułowicach. 

 

Ad. 12.  

 

W związku z brakiem pytań oraz zrealizowaniem wszystkich punktów porządku, 

Przewodniczący Spraw Społecznych Michał Luty zamknął posiedzenie wspólne Komisji Rady 

Miejskiej w Tułowicach. 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 

 

Michał Luty 


